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摘要 油价的预测向来是一项具有重要意义而又艰巨的课题. 利用Hull-White模型对油价波动进行预测是一种有意义的尝试, 

在尝试过程中, 发现其在实际应用中的缺陷, 之后利用二叉树模型对Hull-White模型做了改进, 并以1986年1月3日至2010年

2月12日共一千两百多周的周油价数据作为参考值, 用定量的方法分析了改进模型的应用, 从结果可以看出, Hull-White模型

和改进模型都能够有效预测油价的波动范围, 但是, 改进模型在预测油价波动范围上与原先的Hull-White模型相比有更好的效

果, 并且具有优势. 
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Abstract： Oil price forecasting has always been an important and difficult issue. In this paper, Hull-White 

model was used to predict the volatility of oil prices and we found defects in the practical application, 

then Hull-White model has been improved by use a binary tree model. Weekly oil prices from January 3, 

1986 to February 12, 2010 were used as a reference value to test the application of improved model, the 

results showed the improved model has a great application value and practical significance in forecasting 

the fluctuation range of oil price. 
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